
 

REUNIÓ CONSELL MUNICIPAL D’ACCIÓ SOCIAL I SALUT 31/03/2023 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA REUNIÓ 

A les 10:00 del 31 de març de 2023, se celebra en la Sala d'actes de l'Ajuntament d'Alzira 

una reunió del Consell Municipal d’Acció Social i Salut. 

En ella participen Marina Mir, regidora d'Igualtat, Polítiques Inclusives i Habitatge;; 

Vanesa Pla, Cap de Servei de Serveis Socials i Innovació Social; Rubén Albelda, 

Assessor Jurídic de Serveis Socials i Innovació Social; membres del SASEM i 

representants de les entitats que participen en el Consell.  

 

ORDRE DEL DIA 

1. Obertura de la sessió per part de la Regidora, Marina Mir. 

 

2. Presentació del Pla Estratègic Municipal de Serveis Socials. 

 

3. Presentació de les subvencions destinades a entitats socials municipals, 

corresponents a l’any 2023. 

 

4. Presentació de l’entitat Educa Nine i valoració de la seua incorporació al Consell.  

 

5. Presentació de l’equip municipal del Servei d’Atenció i Seguiment per a les 

persones amb problemes de Salut Mental Greu (SASEM). 

 

6. Balanç de la legislatura per part de la Regidora, Marina Mir. 

 

7. Precs i preguntes. 

 

8. Tancament de la sessió.  

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

• La regidora presenta la sessió i esmenta els temes que van a ser tractats. 

Seguidament, dóna la paraula a Vanesa Pla perquè presente el Pla Estratègic 

de Serveis Socials del municipi d’Alzira. 

 

• Vanesa explica que el Pla Estratègic marca el full de ruta que els Serveis Socials 

municipals han de seguir per als propers quatre anys. Així mateix, agraeix la 

participació de totes les entitats en la seua elaboració i recorda que es valorarà 

la incorporació de qualsevol altra aportació que vulguen fer, donat que es tracta 

d’un document dinàmic que s’ha de mantindre adaptat a la realitat social 

municipal. 

 

• Algunes entitats manifesten que no han rebut el Pla a través del correu. Així, 

Vanesa apunta que, en acabar la sessió, se’ls remetrà de nou a totes.  

 



 

• La Regidora, Marina Mir, pren la paraula per presentar les subvencions 

destinades a entitats socials municipals corresponents a l’any 2023. Explica que, 

en este moment, es troba obert el termini d’esmena de les sol·licituds, de manera 

que les entitats estan aportant aquella documentació que els ha sigut requerida 

des de l’àrea de Serveis Socials. 

 

D’altra banda, explica que, donat que les eleccions es celebraran en poques 

setmanes, aquesta serà l’ultima reunió del Consell a la present legislatura. Així, 

s’informarà a les entitats de la resolució de les subvencions a través d’un correu 

electrònic.  

 

• Les entitats plantegen reserves per a enviar la llista nominal d’usuaris junt a la 

sol·licitud de subvencions. El personal tècnic de Serveis Socials informa que la 

intenció del departament era localitzar i facilitar la derivació de les persones que 

ho necessiten a altres recursos, però que no es considerarà necessària 

l’aportació de l’esmentada llista per a concedir les subvencions. 

 

• Les persones representants de les entitats pregunten sobre els criteris de 

valoració aplicables a les subvencions, ja que han detectat variacions en les 

quanties assignades. La regidora explica que en 2021 una de les entitats que sol 

beneficiar-se de les ajudes no es va presentar perquè va paralitzar l’activitat 

durant la pandèmia. Conseqüentment, eixe any va haver més diners per a 

repartir entre les restants associacions.  

 

• La regidora explica que l’entitat Educa Nine vol ser inscrita en el Consell, així 

que li dona la paraula a la seua representant perquè presente l’associació a la 

resta d’entitats.  

 

• La representant d’Educa Nine explica que la seua entitat té com objectiu donar 

suport a menors amb dèficit d’atenció, hiperactivitat i altres trastorns de la 

conducta mitjançant teràpies mentals i físiques.  

 

Educa Nine té al voltant d’un any, de manera que es troba en fase d’ampliació i 

desenvolupament. Actualment, està establint xarxes en altres municipis com 

Sueca i Sedaví, així com ampliant els recursos prestats als menors.  

 

Aquesta associació naix de la voluntat d’una doctora de donar suport a aquest 

col·lectiu, donat que la seua pròpia experiència personal li ha demostrat les 

complicacions que tenen aquestos xiquets i xiquetes per a tractar les seues 

afeccions.  

 

De moment, treballen amb al voltant de 7 o 8 xiquets, però la seua intenció és 

donar suport a tantes persones com ho necessiten. 

 

A més, treballen amb les famílies dels menors, oferint-los orientació per a 

sol·licitar recursos, emplenar documentació, facilitar la diagnosi del trastorn i 

totes aquelles altres qüestions que puguen necessitar.   

 

• S’aprova per unanimitat la inclusió de Educa Nine al Consell Municipal d’Acció 

Social i Salut, de manera que d’ara en avant participarà com a membre en 

l’activitat que es desenvolupa en el mateix.  



 

 

• La Regidora expressa que una de les prioritats d’acció govern ha sigut habilitar 

el Servei d’Atenció i Seguiment per a les persones amb problemes de Salut 

Mental Greu (SASEM) en el municipi d’Alzira. Així mateix, senyala que aprofitem 

que el servei ja es troba plenament operatiu per a presentar-lo a les entitats. Dit 

açò, dóna la paraula als quatre tècnics que el composen, Vanessa Selfa, 

Zacarías Abiétar, María Grau i Laura Vivó.  

 

• Els tècnics del SASEM prenen la paraula i, després de presentar-se, passen a 

explicar l’objectiu i organització del servei a través d’una presentació Power 

Point. S’adjunta l’esmentat Power Point, on s’explica detalladament el 

funcionament del SASEM. Així mateix, es remet als propis tècnics qualsevol 

qüestió que puga sorgir.  

 

Vanessa Selfa aprofita la presentació per a recordar a les entitats que, en cas de 

que tinguen coneixement de casos que es puguen beneficiar del servei del 

SASEM, poden remetre’ls a Serveis Socials, on els atendran i ajudaran.  

 

• Les persones representants de les entitats pregunten si el servei atén a persones 

empadronades fora d’Alzira. La regidora i els tècnics expliquen que, per obligació 

legal, sols poden atendre a persones residents a Alzira. Ara bé, si coneixen a 

alguna persona que viu a altre poble, poden consultar als tècnics del SASEM si 

saben si existeix un servei equivalent en eixe municipi, així com si coneixen als 

professionals que el gestionen.  

 

• Es plateja la pregunta de si el SASEM compta a una persona psiquiatra per a 

prescriure medicació. Els tècnics aclareixen que no. El SASEM cobreix tots 

aquells aspectes socials vinculats als usuaris (àmbit familiar, entorn d’amistat, 

orientació laboral, etc.), però les prescripcions mèdiques són competència de 

Sanitat. Ara bé, la coordinació entre el SASEM i els serveis de Salut és constant, 

de manera que les necessitats dels usuaris queden totalment cobertes.  

 

• Finalment, s’eleven diverses preguntes relatives als canals de comunicació i 

derivació vinculats al SASEM. Els tècnics expliquen que, independentment de 

qui comunique l’existència d’una necessitat del servei, el punt d’entrada la 

sistema són els Serveis Socials. Així, els treballadors d’atenció primària bàsica 

valorarà les necessitats de les persones i, arribat el cas, derivarà al SASEM 

aquells casos que resulte oportú. 

 

• Marina pren la paraula per última vegada per a acomiadar-se formalment dels 

representants de les entitats, ja que serà l’ultima sessió que presidisca com 

Regidora. Agraeix la bona predisposició de les entitats per donar suport als 

col·lectius vulnerables del municipi d’Alzira i manifesta la seua satisfacció del 

treball aconseguit durant els últims huit anys dins del marc del Consell Municipal 

d’Acció Social i Salut.  

 

• Donat que no hi ha més precs i preguntes, es dona per conclosa la sessió. 

 

A Alzira, a 31 de març de 2023 


